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Møde i arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen d. 12. december 2023, kl. 17 i Hal C 

 

Deltagere: Asbjørn Kaasgaard, Jane Lytthans, Henning Nielsen, Claus Bendixen, Lars Josephsen, Preben 

Møller Whitt, Kristine Ammitzbøll-Bille, Gert Vincent (ref.), Mette Rathsach (sekretariatet). 

 

 

Dagsorden 

1. Opfølgning på møde om kommunens arealplaner den 27/11 

2. Opfølgning på workshop om metronettet den 28/11 

3. Opfølgning på møde med Indre By om et Borgermøde om Inderhavnen d. 5/12 

4. Høring om toiletprioriteringsplan for 2024 

5. Rundvisning i udstillingen Planetary Boundaries på Arkitektskole i januar 

6. Eventuelt 

7. Næste møde / møder 2024 

 

 

0. Opfølgning fra møde med Teknik- og Miljøforvaltningen 

Umiddelbart inden BTH-mødet afholdtes møde med Teknik- og Miljøforvaltningen om aktuelle trafik- og 

vejemner (særskilt referat fra dette møde udarbejdet). Som opfølgning på mødet blev følgende drøftet og 

besluttet: 

 

• TMF oplyste, at der udføres miljøkonsekvensvurdering af Refshalevej (på strækningen Forlandet-

Refshaleøen) med henblik på at lave en anlægslov, hvorved fortidsmindelinjerne kan overskrides. 

BTH-gruppen vil være opmærksom på projektet, så der ikke åbnes for etablering af vejstrækning 

med væsentlig højere bilkapacitet. 

• Hvis Refshalevej (på strækningen Prinsessegade-Noma) skal på ønskelisten til overførselssagen, skal 

vi konkretisere anlægsbeløbene på de enkelte delstrækninger, som fremgår af det projekt TMF 

udarbejdede for nogle år siden. 

Lars vil undersøge, hvor ideen om klimasikring langs Refshalevej stammer fra. 

• Interessant at forvaltningen har lavet et projekt for Lille Langebro/Langebrogade. Hvis 

forvaltningen har lavet et prisoverslag, skal vi have det med til ønskelisten for overførselssagen til 

kommende CLU-møde. Sekretariatet undersøger. 

• TMF nævnte en række puljer, der kan søges (f.eks. energipuljer til bygninger). I kommende 

nyhedsbrev gøres opmærksom på, at man kan søge puljerne. 

 

1. Opfølgning på møde om kommunens arealplaner den 27/11 

Asbjørn orienterede om det årlige møde med lokaludvalgene om kommunens arealplaner. Hovedpointen 

er, at befolkningstallet fortsat stiger, men der er færre fødsler. Det har konsekvenser for placering og 

bygning af daginstitutioner og skoler. 

 

Beslutning: 

Orienteringen blev taget til efterretning. 

 

2. Opfølgning på workshop om metronettet den 28/11 

Claus orienterede om mødet. Det blev på workshoppen tydeligt, at Christianshavn har en ringe 

metrostationsdækning. Claus fremførte behovet for at få metroen omkring Operaen. 

 

Beslutning:  

Orienteringen blev taget til efterretning. 
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3. Opfølgning på møde med Indre By om et Borgermøde om Inderhavnen den 5/12 

Der er som bilag udsendt et skriftligt referat fra mødet. Fra Christianshavns side fremførte vi behovet for at 

fokusere på luftforurening fra sejlads i havnen. Det blev foreslået, at Christianshavn kan stå for 

workshoppen om luftforurening. 

 

Beslutning: 

Orienteringen blev taget til efterretning. 

 

4. Høring om toiletprioriteringsplan for 2024 

Forvaltningen har udsendt høringsmateriale, som ikke må offentliggøres. Det er uklart, om lokaludvalgene 

kan foreslå nye/andre placeringer, samt om opstilling af pissoir også er omfattet. 

Der er et konkret ønske om at opstille et pissoir ved kanalen ved torvet, jf. Torvegruppens forslag. Det blev 

drøftet om det er rimeligt, at der opstilles facilitet, som kun kan anvendes af bestemte køn. Jane vil vende 

det med Torvegruppen. 

Kommunen holder Teams-møde den 12. januar 2024 om høringen. 

Sagen drøftes igen på næste møde. 

 

Beslutning:  

• Sagen drøftes på næste BTH-møde med henblik på indstilling til CLU i januar 2024. 

• Sekretariatet undersøger, om der kan stilles nye forslag. 

• Sekretariatet fremfinder den tidligere CLU-sag om toiletprioriteringsplanen med de 

placeringsønsker, som CLU havde dengang. 

• Mette fremsendte efter møde ønskerne fra bydelsplanen – disse skal med på næste BTH-møde. 

• Jane vender pissoiret med Torvegruppen. 

 

5. Rundvisning i udstillingen Planetary Boundaries på Arkitektskole i januar 

Asbjørn orienterede om udstillingen, hvor man kan opleve 25 udvalgte projekter, der gennem en design- 

eller arkitekturfaglighed forholder sig til, hvordan man kan frembringe nytænkende design, 

byggematerialer og boformer, der æstetisk har stor spændvidde, men efterlader et lille aftryk på planeten. 

Arkitektskolen vil gerne arrangere en rundvisning en dag i januar (i dagtiden) for lokaludvalget. 

 

Beslutning: 

Asbjørn aftaler en konkret dato med Arkitektskolen. 

 

6. Eventuelt 

Lars udtrykte behov for, at lokaludvalget er aktivt i forhold til at præge beslutningerne om Østlig Ringvej. 

Lars foreslog, at man eventuelt kan arbejde på tværs af lokaludvalgene for at stå stærkere. 

Lars vil lave et indlæg til CLU-mødet i januar 2024. 

 

7. Næste møde /møder 2024 

Vi fastholder møder tirsdag kl. 17 i ugen før lokaludvalgsmøde. 

Sekretariatet laver mødeplan for 2024. 

 

Næste møde er tirsdag den 23. januar 2024, kl. 17.00 i Beboerhuset. 

 


